
آرمان ملی: امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی فوتبال ایران، 
شب دوشنبه در یک برنامه تلویزیونی از افشین قطبی دعوت 

به همکاری کرد تا به او کمک کند. 
   صحبت 

گر تیم تحت  کید کرد، ا سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تأ
هدایتش به مرحله نیمه نهایی جام ملت های آسیا ۲۰۲۳ 
نمی رسید، از سمت خود کناره گیری می کرد. امیر قلعه نویی 
که دوشنبه شب مهمان برنامه فوتبال برتر بود، درباره 
عملکرد تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا اظهار 
داشت: ما پس از این مسابقات دو بار عذرخواهی کردیم. در 
دوره های اخیر تیم ملی یک بار افشین قطبی عذرخواهی 
کرده است، یک بار هم قلعه نویی. وی در ادامه افزود: 
من آدمی مشاوره ای هستم، یعنی برای انتخاب ارنج دو 
سه بار با همکارانم به غیر از شب بازی که ترکیب نهایی را 
انتخاب می کردیم یا ظهر بازی این کار را انجام می دادیم 
با بزرگ ترهای خودمان از جمله محصص، فریبا، چراغپور 
و... مشورت می کردم، حتی به حسین عبدی گفتم بازی ها 
که  تمرینی  آخرین  ایشان مخلصانه نظر داد.  و  ببین  را 
انجام دادیم، بهتاش فریبا و مجید جلالی در تمرین حضور 
داشتند. من از آنها مشورت خواستم و گفتم فردا می خواهم 
این کار را انجام دهم، آنها نیز گوش دادند. امیر قلعه نویی 
سرمربی تیم ملی با اشاره به تمدید قراردادش با تیم ملی 
گر جزو چهار تیم  گفت: در قرارداد من شرطی نبوده است که ا
گر جزو چهار تا نبودیم من ادامه  قرار بگیریم تمدید می شود، ا
نمی دادم. ما چون مردم را خوشحال نکردیم عذرخواهی 
گل اول را از قطر چطور  کردم. به من می توانید بگویید 
خوردیم؟ کدام مربی می تواند آنالیز کند که توپ آنطوری 
وارد دروازه شده است. ساختار دفاعی ما بسیار درست بوده 
است. بچه های ما در جای خودشان پوشش می دادند. 
در فوتبال از مسی بالاتر داریم؟ او در فینال جام جهانی دو 
توپ لو می دهد و بازی مساوی می شود. فرگوسن درباره 
شانس در فوتبال هم حرف زده است، ما در بازی با قطر 
شانس نداشتیم. اتفاقات و بدشانسی بخشی از فوتبال 
است. سرمربی تیم ملی فوتبال ایران راجع به برنامه ریزی 
آینده برای تیم ملی گفت: باید ابتدا تشکر ویژه از مهدی تاج، 
مهدی محمدنبی و اعضای هیات رئیسه فدراسیون داشته 

باشم. تجارب نبی خیلی به ما کمک کرد. آن چیزی را که 
لیاقت مردم بود به دست نیاوردیم، ولی تیمی 

بدون حاشیه داشتیم. ما برای آینده تغییرات 
داریم، ولی تغییرات باید نتیجه گرا باشد. 

تغییرات ما از بازی دوم فروردین ماه در 
شروع  جام جهانی  انتخابی  مسابقات 
می شود. آنطور که باید تغییرات آنچنان 
بدهیم، نداریم ولی باید از یک جایی 
جای  می خواهیم  گر  ا کنیم.  شروع 
مهدی طارمی بازیکنی داشته باشیم 
5۰ درصد او باشد تا  باید حداقل 
کره  به تیم ملی بیاید. تیمی مثل 
جنوبی در مرحله پایین تر حذف 
گر ما حذف شده بودیم  شد، ا

برای ما واویلا می شد. برای کسی که آمار بین المللی خوبی 
دارد و قابل دفاع است، اجازه دهند کارش را انجام دهد. در 
این مدت مردم خسته نباشید گفتند، شاید با رودربایستی 
گفته باشند، ولی این حرف را می زنند. به خدا هنوز حالم 
اپن تکرار نشد. بعد  خوب نیست که چرا شادی بازی با ژ
از بازی با ژاپن گفتم این بازی را فراموش کنید. قلعه نویی 
با تمجید از افشین قطبی سرمربی سابق تیم ملی ایران 
گفت: قطبی جایش در فوتبال ایران خالی است و همین جا 
گر بخواهد از او دعوت می کنم به تیم ملی بیاید.  می گویم ا
گر شرایط باشد. من ارتباط خوبی با قطبی دارم. یک  البته ا
روزی حبیب کاشانی گفت نظرت برای انتخاب افشین قطبی 
به عنوان سرمربی تیم امید چیست که گفتم درنگ نکنید 
گر ایشان دوست دارد، بیاید و به تیم ملی  و او را بیاورید. ا
کمک کند. وی در پایان گفت: من سال ۲۰۰7 مربی تیم ملی 
شدم و سپس به کرمان رفتم، یعنی عاشق ایران هستم. منِ 
قلعه نویی یکسری شرایط و امکانات دارم که نیاز به پول 
ندارم. قراردادم با تیم ملی را بشنوید می خندید. فوتبال 
شرایط تحریم دارد و درآمد آنچنانی نیز ندارد. من نه به این 
گر تدارکات تیم ملی شوم، افتخار می کنم. ما  پول نیاز دارم و ا
هم می توانیم به کشور دیگری برویم و دنبال فوتبال نباشیم، 
اما هر جا گفتند خدمت کردم. با سه تیم مختلف الهلال را 
در ریاض برده ام. من عاشق خدمت کردن هستم و دوست 
دارم تجارب ناچیزم را در اختیار جوانان بگذارم. چند نفر 
از کسانی که بازیکن من بودند، الان در تیم ملی هستند یا 
سرمربی شده اند. در استادیوم ها خیلی رفتارها شد، ولی 
آیا دیده اید من رفتاری نشان دهم؟ جالب است آنهایی که 

شعار می دادند می آمدند و عکس می گرفتند. 

   پاسخ 
کنش افشین قطبی به این پیشنهاد چیست،  اینکه وا
موضوعی بود که تسنیم آن را از مهدی حاج باقر مدیر برنامه 
افشین قطبی پیگیری کرد. وی در این باره به تسنیم گفت: 
در گفت و گویی که با افشین قطبی داشتم او از حُسن نیت و 
دعوت قلعه نویی خیلی تشکر و برای همکاری با او در تیم ملی 
کرد. قطبی همیشه به فوتبال ایران و امیر  اعلام آمادگی 
قلعه نویی علاقه داشته و امیدواریم این  اتفاق باعث رشد 

فوتبال ایران شود. 
   نظر پیشکسوت 

منصور رشیدی درباره اظهارات اخیر امیر قلعه نویی عنوان 
کرد: هر کسی منطقی برای خودش دارد و نمی آید خودش را 
محکوم کند. او مشکلات را پذیرفت ولی انتظار داشت انتقادها 
با حب و بغض نباشد. قبل از جام ملت های آسیا صحبتی 
انجام دادم و گفتم میانگین سنی تیم ملی بالاست و باید 
پوست اندازی کند. قلعه نویی تمایل به جوانگرایی دارد و فکر 
گر  کنم چند بازیکن، دیگر جایی در تیم ملی نخواهند داشت. ا
چه ما زیر ساخت مناسبی برای استعدادیابی نداشته ایم ولی 
باز هم می توان روی برخی نفرات جوان سرمایه گذاری کرد. 
وی در مورد ادامه همکاری فدراسیون فوتبال با قلعه نویی 
اظهار داشت: قلعه نویی مربی باتجربه  ای است و سال ها 
گر می خواستند مربی  مربیگری کرده. او شناخت کافی دارد و ا
خارجی بیاورند تا بخواهد با فرهنگ ما آشنایی پیدا کند 
ماه ها طول می کشید، ضمن اینکه باید پول زیادی هم به او 
می پرداختند. یک مربی خارجی فقط قراردادش نیست و از 
راننده شخصی گرفته تا مسائل دیگر هزینه دارد. قلعه نویی 
سرآمد فوتبال ایران بوده و بهترین گزینه برای هدایت تیم ملی 
است. پیشکسوت فوتبال کشورمان در خصوص اختلاف بین 
علی خطیر و جواد نکونام در استقلال گفت: ما و 
هواداران از این موضوع خسته شده ایم. مگر 
می شود اصلی ترین ارکان باشگاه یعنی 
مدیرعامل و سرمربی اختلاف داشته 
نباشند  همراه  دو  این  وقتی  باشند؟ 
استقلال نمی تواند موفق باشد. یکبار 
این دو را آشتی دادند ولی باز هم شاهد 
اختلاف هستیم. نکونام حرف هایش را زده 
است ولی خطیر ترجیح داده که سکوت 
کند. هیات مدیره باید ورود کند 
پایان  و به اختلاف ها 
دهد. با ادامه این 
ختلاف ها، یک 
نفر باید برود. 
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سرمربی سابق تیم ملی دستیار می شود؟

چراغ مثبت قطبی به قلعه نویی 

هرگز از هالند انتقاد نکنید!  
گفت ارلینگ هالند با به ثمر  گواردیولا  پپ 
گل بازی منچسترسیتی مقابل  رساندن تک 
کت کرد.  منچسترسیتی  برنتفورد منتقدانش را سا
در هفته هجدهم لیگ برتر انگلیس در ورزشگاه 
اتحاد میزبان برنتفورد بود. زنبورها در این بازی 
تا دقیقه 7۰ به خوبی مقاومت کردند اما سرانجام 
ارلینگ هالند در دقیقه 7۱ تیر خلاص را شلیک 
کرد تا بازی به سود همشهری ها به پایان برسد. پپ 
گواردیولا، سرمربی سیتی، در پایان این دیدار گفت: 
هیچ وقت از هالند انتقاد نکنید چون دهان شما را 
خواهد بست. او دو ماه بازی نکرد و مصدوم بود و 
مادربزرگش را از دست داد. این برای یک انسان 
آسان نیست. در چنین بازی هایی که کار برای شما 
سخت می شود به ارلینگ نیاز دارید. رقابت در 
صدر جدول لیگ برتر بسیار حساس شده است. 

ویژه

گفتوگو

علیرضا محمد بازیکن سابق پرسپولیس و 
گردان  مربی فعلی ملوان در خصوص عملکرد شا

مهدی تارتار صحبت کرد. 
   درباره نتایج خوب ملوان در این فصل 

توضیح می دهید؟
دو سه هفته اول مهدی تارتار ترکیب اصلی 
خود را پیدا نکرده بود و امتیاز هایی را از دست 
ددیم ولی بعد از آن نتایج خوب و قابل دفاعی 
گرفتیم. مهره های خوبی در نقل و انتقالات نیم 
فصل جذب کردیم و در نیم فصل دوم هم شروع 
قابل قبولی داشتیم. توانستیم در بازی اول 
ذوب آهن را که از تیم های خوب لیگ برتر است، 
در خانه اش شکست دهیم. ملوان به وحدت 
کارمان ادامه  کتیکی رسیده و با قدرت به  تا
می دهیم. ذوب آهن تیم آماده  و از لحاظ دوندگی 
در سطح بالایی است، حریفان را به خوبی پرس 
می کند و بردن این تیم خیلی سخت است. با 
کتیک بسیار  توجه به شناخت از ذوب آهن، تا
خوبی را اتخاذ کرده و با برنامه ریزی پیش رفتیم 
که نتیجه آن رسیدن به پیروزی بود. حبیب 
فرعباسی که از گلر های خوب فوتبال ماست را 
در نیم فصل جذب کردیم و در اولین بازی برابر 
ذوب آهن توانست پنالتی بگیرد و کمک زیادی به 
پیروزی بیرون از خانه ما کرد. افشار صداقت دیگر 
دروازه بان خوب تیم ملوان است و با وجود این دو 
دروازه بان، خیال مان از درون دروازه راحت است. 
البته در صحنه ای که پنالتی برای ذوب آهن اعلام 
شد کارشناسان داوری باید نظر بدهند، چون 
اول مهاجم ذوب آهن روی بازیکن ما خطا کرد. 
خوشبختانه پنالتی گل نشد تا شرایط برای ما 

سخت شود. 
   نظر شما در خصوص تقابل با استقلال در 

انزلی چیست؟
بازی خیلی سختی با استقلال داریم چون 
تیم کوچکی نیست و از میانگین قدی بسیار 
خوبی بهره می برد. بازی های این تیم را با دقت 
آنالیز کردیم و با تدابیری که مهدی تارتار دارد وارد 
زمین می شویم. نیم فصل اول باید استقلال را در 
ورزشگاه آزادی شکست می دادیم، همان طور 
که باید در بازی با ذوب آهن برنده می شدیم. 
حالا که ذوب آهن را بردیم باید استقلال را هم 
در بازی برگشت ببریم تا شکست دور رفت را 
تلافی کنیم. ما هفته به هفته جلو می رویم، باید 
بهتر از نیم فصل اول امتیاز بگیریم و بازیکنان 
هم کاملاً توجیه هستند. از بازیکنان خواستیم 
تا بدون اشتباه بازی کنند و به استقلال و دیگر 
کسب امتیاز ندهند. غایبی  حریفان فرصت 
مقابل استقلال نداریم و بازیکنانی که در ترکیب 
اصلی قرار می گیرند با تمام وجودشان بازی 
خواهند کرد. امیدوارم تا روز بازی مصدومی 
نداشته باشیم و بتوانیم بهترین بازی را ارائه 
کنیم. با شکست استقلال در وضعیت بهتری قرار 
می گیرم و می توانیم با انگیزه و اعتماد به نفس 

بیشتری به مصاف حریفان برویم. 

محمد: 
بازی خیلی سختی

 با استقلال داریم

هروی: کاراته نیازمند  
حمایت بیشتر است 

ایسنا: سیدشهرام هروی سرمربی تیم ملی 
کاراته ایران، درباره آخرین وضعیت و برنامه های 
تیم ملی کاراته نیز گفت: با توجه به انتخاب مدیر 
سازمان  تیم های ملی، قرار است برنامه ریزی را 
ایشان انجام دهند و بنده الان نمی توانم اظهار 
نظر خاصی کنم. باید منتظر باشیم تا ایشان 
برنامه لازم را ارائه کنند. هروی درباره مسابقات 
گفت: ما در سال  کاراته ایران نیز  پیش روی 
آینده چهار مسابقه بسیار مهم را پیش رو داریم. 
مسابقات قهرمانی آسیا و جهان رده های پایه 
و بزرگسالان بسیار مهم هستند که امیدواریم 
نتایج خوبی را در این میادین کسب کنیم. آقایان 
نکوخصلت و طباطبایی در سازمان تیم های ملی 
قطعا برنامه های خوبی را تدوین خواهند کرد تا 
بتوانیم روند خوبی را طی کنیم. سرمربی تیم ملی 
کاراته ایران درباره آینده این رشته نیز گفت: ما 
کاراته  استعدادها و نیروی انسانی خوبی در 
داریم، فقط نیاز است که حمایت های بیشتری 
از این رشته صورت بگیرد تا با تلاش هایی که دکتر 
طباطبایی انجام می دهد و برنامه ریزی خوب 
مدیر سازمان تیم های ملی، در میادین مختلف 
مثل کاراته وان و... شرکت کرده و جوانان را به بدنه 
تیم ملی تزریق  کنیم تا اتفاقات خوبی رقم بخورد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: سرمربی گل گهر از شیوه بازی بازیکنانش برابر 
پیکان انتقاد کرد. گل گهر و پیکان دیروز )چهارشنبه( در 
هفته هفدهم لیگ برتر فوتبال به تساوی ۲، ۲ رضایت 
دادند. مارینوس اوزونیدیس، سرمربی گل گهر در نشست 
خبری پس از بازی مقابل پیکان تهران اظهار کرد: روی گل 
دوم تمرکز لازم را نداشتیم. اما آنچه من را ناراحت می کند 
اجرای ما در نیمه دوم بود. برای این که  گفته بودیم پرس 
از بالا انجام دهیم که این کار را نکردیم و خواستیم توپ را 
حفظ کنیم و این کار را انجام ندادیم. او گفت: در فوتبال 
هر اتفاقی می افتد و نتوانستیم در نیمه دوم بازی را کنترل 
کنیم. درست است که شانس هایی برای گل زدن داشتیم 
اما بازی را آنطور که می خواستیم نتوانستیم کنترل کنیم. 
سرمربی گل گهر اضافه کرد: باید برنامه ریزی کنیم که بازی 
آنها  بعدی بهتر باشیم. به تیم پیکان تبریک می گویم 
گر می باختند نتیجه خوبی  تا دقیقه آخر جنگیدند و ا

برایشان نبود. 

بیــنالمــلل
  دوران مربیگری توماس توخل در بایرن مونیخ در 
پایان فصل به پایان خواهد رسید. توماس توخل در این 
فصل عملکرد خوبی در بایرن نداشته است و اسکای و بیلد 
اعلام کردند این مربی در پایان فصل از بایرن جدا خواهد 
گلزمان شد.  شد. توخل در مارس ۲۰۲۳ جانشین یولیان نا
شبکه تلویزیونی اسکای و رسانه بیلد امروز چهارشنبه 
گزارش دادند، این مربی 5۰ ساله در تابستان از سمت 
گذاشته خواهد شد. این اتفاق  کنار  سرمربیگری بایرن 
کرات مدیران باشگاه و توماس توخل بوده  نتیجه مذا
است. بر همین اساس به زودی یک بیانیه رسمی نیز از 
سوی بایرن مونیخ اعلام خواهد شد. قرارداد توخل با بایرن 
مونیخ تا ژوئن ۲۰۲5 اعتبار خواهد داشت. دو شکست پیاپی 
کنون ۸ امتیاز با  در بوندسلیگا باعث شده است تا این تیم ا
صدر جدول فاصله داشته باشد. آن ها هم چنین در بازی 
رفت مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا مقابل 
لاتزیو نیز شکست خوردند و در جام حذفی، مقابل تیم 
دسته سومی ساربروکن شکست خورد و حذف شد. توخل 
گلزمان، هدایت  در مارس ۲۰۲۳ پس از جدایی یولیان نا
این تیم را بر عهده گرفت و با این تیم عنوان قهرمانی در 
بوندسلیگا را به دست آورد. این قهرمانی یازدهمین قهرمانی 
پیاپی بایرن مونیخ در بوندسلیگا بود. پیش از این کوریره  
دلواسپورت نوشت سران تیم مونیخی با نمایندگان زیدان 
گرفته است و قصد دارند این مربی را جایگزین  تماس 
توخل روی نیمکت مربیگری بایرن کنند. آخرین دوران 
مربیگری زیدان در رئال مادرید بود که در سال ۲۰۲۱ این 

تیم را ترک کرد. 

با آینده نگری بیگانه هستیم 

عادت کرده ایم در لحظه زندگی کنیم و با آینده نگری بیگانه 
هستیم. این موضوع در اقتصاد، فرهنگ، اجتماع و دیگر امور از 
جمله ورزش دیده می شود و کسی نیست که برنامه ریزی کلان را 
اجرایی کند و دورنمایی نداریم. برنامه ای برای توسعه نیست و در 
فوتبال مان هم وضعیت مشابه است. سرمربی تیم ملی می ماند 
و با همین نسل در انتخابی جام جهانی و جام جهانی حضور 
پیدا می کنیم. از اینجا به بعد تعداد بازی های ملی بازیکنان 
کنتور می اندازد. با بهترین تیم ملی هم به جام جهانی برویم در 
همان مرحله گروهی می مانیم و برمی گردیم. دو سال و خرده ای 
تا جام جهانی باقی مانده و با شیب ملایم هم که بخواهیم تغییر 
نسل را انجام دهیم بیشتر بازیکنانی که در جام ملت ها بودند 
بازهم در جام جهانی هستند. باید برنامه ریزی چهارساله برای 
جام ملت های بعدی کنیم و در طول چهار سال، تیم ملی را جوان 
کرد. باید دید این جرئت و توانایی در سرمربی تیم ملی وجود دارد 
تا به مرور تغییر نسل اجرا شود. چنین تصمیمی در مسند سرمربی 
گر  تیم ملی جسارت می خواهد. باید تاوان تغییر نسل را داد ولی ا
نگاه ما به چهار سال آینده باشد، مطمئناً نتیجه می گیریم. ضمن 
اینکه باید بپذیریم پشتوانه ای نساختیم و تیم های ملی جوانان و 
امید بازیکنانی را نساختند تا به تیم بزرگسالان بدهند و بازیکنان 
جوان لیگ برتری هم خودی نشان ندادند. بهترین نفرات ما 
بالای ۳۰ سال هستند. لیست مربیان پنج سال اخیر را ببینیم 
تغییرات بسیار کمی است و موجودی فوتبال ما بیش از این 
بازیکنان نبودند. قلعه نویی دو بار دست به جوانگرایی زده، مرتبه 
اول را در استقلال انجام داد و با میدان دادن به جوان هایی مانند 
پیروز قربانی، امیرحسین صادقی، وحید طالب لو و...، در سومین 
فصل حضورش به عنوان سرمربی استقلال به قهرمانی لیگ برتر 
رسید. آن نسل شاید یک دهه برای استقلال بازی کرد. در تیم ملی 
باید باشگاه ها بسازند، سرمربی تیم ملی باید بهترین جوان ها 
را دعوت کند. البته در فهرست بازیکنان جوان، محمد امین 
حزباوی، سامان فلاح، محمدجواد حسین نژاد، آریا یوسفی، 
ا...یار صیادمنش، محمدحسین اسلامی، محمد خدابنده لو، 
ح شده اند ولی  یاسین سلمانی و امیرحسین حسین زاده مطر
عملکرد آنها این جسارت را به سرمربی نمی دهد تا به آنها اعتماد 
کند، چون برخی از آنها آسیب دیدگی شدید داشتند و بازگشت 
آنها به فرم ایده آل زمان بر است. می توانیم تا جام ملت های 
بعدی نسلی را بسازیم که بتواند یک دهه در خدمت تیم ملی 
باشند. هیچ وقت در تورنمنت هایی مانند جام ملت ها انتظار 
نداشته باشید بهترین تیم قهرمان شود. در بازی های دوره ای و 
لیگ هرگز رخ نمی دهد تیمی بتواند مدعیان قهرمانی را پشت سر 
بگذارند به غیر از موارد استثنایی که وجود دارد. در مرحله نهایی 
انتخابی جام جهانی، تیم های صاحب نامی، چون ایران، کره 
جنوبی، ژاپن، استرالیا و عربستان یک بار غافلگیر می شوند. در 
جام ملت هاست که ایران برابر قطر، کره جنوبی مقابل اردن، ژاپن 
برابر عراق غافلگیر می شوند و فرصت جبران نیست. تیم هایی که 
قدرت زیادی دارند در نهایت خود را به جام جهانی می رسانند و 
تنها استثنا هایی رخ می دهد. قطر و اردن احتمال صعودشان به 
کش یکی از  جام جهانی کمتر از قدرت های آسیا خواهد بود. مرا
چهار تیم پایانی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر بود ولی این تیم جایی در 

میان چهار تیم پایانی جام ملت های آفریقا نداشت. 

احمدجمشیدیان
کارشناسفوتبال

چرخابی: سپاهان در جذب مهاجم و هافبک اسراف کرد 
باشگاه  پیشکسوت  چرخابی  حسین 
سپاهان گفت، طلایی پوشان همان طور که 
در پیش فصل در جذب مهاجم و هافبک 
اسراف کردند در نیم فصل فرصت تقویت خط 

دفاعی شان را از دست دادند. 
    شکست در دیدار رفت 

حسین چرخابی درباره شکست سپاهان 
الهلال در مرحله یک هشتم نهایی  مقابل 
لیگ قهرمانان آسیا ۲4- ۲۰۲۳، اظهار داشت: 
یک چیز از همان ابتدا مشخص بود که الهلال 
به نظرم جزو بهترین تیم های آسیاست و در 
بازیکنان  بازی می کند.  اروپا فوتبال  سطح 
این تیم وقتی صاحب توپ می شوند، آنقدر 
اعتمادبه نفس دارند که دو بازیکن در خطوط 
طولی راست و چپش حضور دارند. به واقع آنها 

یک بازی شناور ارائه می کنند. 
   تدابیر 

وی در ادامه افزود: مورایس در این دیدار 
دو تدبیر داشت که یکی از آنها به نظرم خیلی 
خوب بود و بابت آن نمره قبولی گرفت و بابت 
باب  از  بگیرد.  مردودی  نمره  باید  دیگری 
تغییر استراتژی بازی همزمان با مالکیت توپ 
کتیکی بسیار درستی بود  توسط رقیب، ایده تا
که در پایان نیمه نخست نشان داد، انتخاب 
درستی بوده است، اما بابت تعویض هایی 
که از دقیقه 6۱ تا 7۱ در این مسابقه داشت 
نمره  باید  سپاهان  پرتغالی  سرمربی  برای 
مردودی در نظر گرفت. پیشکسوت باشگاه 
سپاهان خاطرنشان کرد: تعویض مغانلو در 
این مسابقه درست نبود. بعد از آن تعویض 
که می توانست در دفاع و  اسدی در حالی 
کند، اشتباه بود. به  کمک  حمله به تیمش 
نظرم حضور عیسی عباس و علی اصغر اعرابی 
هم اشتباه بود. اصلاً وقتی تیم شما در زمین 

کمی از شما ترسیده،  مسلط است و رقیب 
چرا باید چنین تغییراتی انجام بدهید؟ تیم 
اصلاً نیاز به تعویض نداشت. وقتی شما اطلاع 
دارید هادی محمدی محروم است و او را در 
اختیار ندارید و در نیم فصل اول هم تیم شما 
دچار مشکل بوده است، چرا مدافع جذب 
دفاع  بابت  کارشناسان  وقتی  نمی کنید؟! 
فردی و تیمی سپاهان بارها هشدار دادند 
چرا به این موضوع توجه نمی شود؟ مورایس 
فرصت پنجره نقل وانتقالاتی را از دست داد و 
ضعف های دفاعی تیمش را ترمیم نکرد. البته 
به نظرم بخشی از این اشتباهات مربوط به 

ابتدای فصل هم هست. 
   نقل و انتقالات 

چرخابی با اشاره به نقل وانتقالات و توزیع 
کرد:  بازیکنان در سپاهان، تصریح  اشتباه 
در پیش فصل سپاهان برای جذب بازیکن 
کرد.  در خطوط هافبک و مهاجم، اسراف 
متأسفانه این اشتباه در نیم فصل طور دیگری 
گر بازیکنانی نظیر عیسی آل کثیر و  تکرار شد. ا
احسان پهلوان خارج شدند، بازیکنان دیگری 
در همان پست جایگزین آنها شدند! این در 
حالی است که بسیاری از کارشناسان بارها 
درباره مشکل خط دفاعی این تیم هشدار 
گر  داده بودند. به آقای مورایس باید گفت ا
کارشناس را قبول ندارید،  نظر و ایده یک 
فوتبال  مختلف  کارشناس   ۱۰ صحبت های 
ایران را باید قبول کنید. چون عقل  ۱۰ نفر ایرانی 

به اندازه شما یک نفر می شود!
   نقشه دوم 

پیشکسوت باشگاه سپاهان در پاسخ به این 
پرسش که چرا سپاهان تحت هدایت مورایس 
در اجرای نقشه دوم مشکل دارد و تنها برنامه 
اولش را که متناسب با هر بازی است به خوبی 

اجرا می کند، گفت: با این صحبت شما موافقم. 
ایران  فوتبال  سراسر  در  بزرگ  مشکل  این 
وجود دارد. فکر می کنم این موضوع به مشکل 
انتخاب دستیاران باز می گردد. کار دستیار 
تمرینی نیست.  فقط جابه جایی تجهیزات 
سطح دستیار باید در هر سرمربی باشد. چرا؟ 
چون وقتی مربی درگیر جریان بازی و کنترل 
از  بر اطلاعات حاصل  با تکیه  او  تیم است 
متنوعی  ایده های  تیمی،  شناخت  و  آنالیز 
به سرمربی ارائه کند تا روند تیم تغییر یابد. 
گاه کند. تعویض های  دستیار باید مربی تیم را آ
اشتباه مورایس یکی از نشانه های عدم مشاوره 
مناسب و ضعف دستیاران مورایس است. 
دستیار  می گفتیم  فصل  ابتدای  در  وقتی 
ایرانی باید کنار تیم باشد به دلیل همین موارد 
بود. دستیار خارجی خیلی به چنین مواردی 
اهمیت نمی دهد، چون می داند تا چند وقت 
دیگر قراردادش تمام می شود، اما دستیار 
ایرانی می داند که باید پاسخگو باشد و سالیان 
سال براساس عملکردش قضاوت می شود 

بنابراین باانگیزه کار می کند. 
   اخراج بچگانه دانشگر 

چرخابی راجع به اخراج دانشگر خاطرنشان 
کرد: این اخراج ها مشکل فوتبال کشور است 
فوتبال.  همین  از  بخشی  هم  سپاهان  و 
همان طور که شجاع خلیل زاده در بازی مهم 
تیم ملی مقابل قطر اخراج شد و روی عملکرد 
اخراج  گذاشت،  بدی  خیلی  تأثیر  تیم ملی 
بود.  اشتباه  و  بچگانه  هم  دانشگر  محمد 
این اخراج ها بابت مشکل فرهنگ فوتبال 
و لیگ ماست. وقتی فوتبال ایران را تماشا 
گر فیلم کمدی هستیم.  می کنیم، انگار تماشا
به بازیکنان و نیمکت نشینان تیم ها توصیه 
شده است که از همان ابتدای بازی بر سر اوت 

وسط زمین اعتراض کنند تا روی داور تأثیرگذار 
کمک داور ویدئویی هم  باشند. متأسفانه 
نداریم و بازیکنان به این مسأله عادت کردند. 
گر از اول فصل کمک داور ویدئویی داشتیم،  ا
دانشگر یا هر بازیکن دیگری به دلیل عادت 
در طول فصل، دیگر جرأت ضربه زدن و تکل 
شدید روی ساق پای بازیکن الهلال را نداشت. 
وی خطاب به خداداد افشاریان رئیس کمیته 
داوران فدراسیون فوتبال ایران گفت: آقای 
، تا زمانی که نتوانید از داورها  افشاریان عزیز
محافظت و امنیت آنها را تأمین کنید، توانایی 
پرورش داور نخواهید داشت. بازیکنان در 
حال حاضر داوران را به باد تمسخر می گیرند. 
چرا در زمان داوری فغانی کسی جرات اعتراض 
نداشت؟ چون نوع برخوردش به شکلی بود که 
بازیکن به خودش اجازه چنین کاری نمی داد 

و کوتاه می آمد. 
    تغییر در نحوه تنظیم قرارداد بازیکنان

با  سپاهان  فوتبال  تیم  پیشین  سرمربی 
ارائه پیشنهادی خطاب به باشگاه های لیگ 
برتری، گفت: باید در نحوه عقد قرارداد بازیکنان 
مانند  کشورها  بعضی  در  کنیم.  تجدیدنظر 
انگلیس با توجه به جزئیات زیاد قرارداد، صورت 
قرارداد مانند دفتر است. در این قرارداد جزئیات 
رفتار بازیکن مشخص شده است. برای مثال 
اخراج بی مورد یا برهم زدن عملکرد تیم باعث 
کارت  که  تنبیه خواهد شد در مقابل زمانی 
زرد حرفه ای و توجیه پذیر باشد بازیکن تقدیر 
خواهد شد. باید کلیت قرارداد بازیکنان لیگ 
برتری را تغییر بدهیم. در چنین شرایطی از 
بازیکنان می توان انتظار رفتار حرفه ای داشت. 
برای جریمه دانشگر یا هر بازیکنی نیاز است که 
در زمان عقد قرارداد درست تصمیم گیری کنند 

و تنظیم قرارداد درستی داشته باشند. 

تیم فوتبال پرسپولیس که نخستین دیدار دور برگشت خود در 
گذار کرده بود، در دومین دیدار با  لیگ بیست و سوم را به آلومینیوم وا
کتور به یک پیروزی ارزشمند دست پیدا کرد. هدایت »اوسمار« برابر ترا
کتور در  ، دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و ترا به گزارش مهر
هفته هفدهم بیست و سومین دوره رقابت های لیگ برتر از ساعت 
۱7:۱5 دقیقه چهارشنبه به قضاوت سیدوحید کاظمی در ورزشگاه 
گر آزادی برگزار شد که سرخپوشان ۲ بر صفر حریف  خالی از تماشا

)57( و مهدی ترابی)5۹( برای  خود را شکست دادند. عیسی آل کثیر
پرسپولیس گل زدند. سروش رفیعی و علیرضا بیرانوند از پرسپولیس و 
کتور کارت زرد دریافت کردند. شجاع خلیل زاده و سیامک نعمتی از ترا
تیم فوتبال پرسپولیس با این پیروزی ۳۳ امتیازی شد و به رده دوم 
کتور هم که در  جدول صعود کرد تا فاصله اش با استقلال کمتر شود. ترا
این فصل نوسان زیادی داشته است فرصت رسیدن به رده سوم را از 

دست داد و با ۲۸ امتیاز در رده چهارم باقی ماند.

کتور  عبور پرسپولیس از روی ترا

مغضوب گل محمدی 
 فرشته نجات 
اوسمار شد


